
P R O T O K Ó Ł  Nr VII/11
z obrad VII sesji Rady Gminy w Lubaszu

odbytej w dniu 31 maja 2011 roku 

Obradom przewodniczył Pan Wiesław Łyczykowski – Przewodniczący Rady Gminy w Lubaszu. 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 1400 i odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.
W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 
Porządek obrad:
1.Sprawy regulaminowe:
   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,
   b/przedstawienie porządku obrad,
   c/ przyjęcie protokołów z obrad VI sesji Rady Gminy
   d/ informacja o realizacji uchwał Rady Gminy w Lubaszu podjętych w trakcie obrad VI sesji
   e/informacja o działaniach Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.
2. Prezentacja zdjęć biorących udział w konkursie „Pokochaj Gminę Lubasz|”
3. Podjęcie uchwał w sprawie:
3.1/udzielenia pomocy finansowej powiatowi czarnkowsko- trzcianeckiemu
3.2/ustalenia wysokości odpłatności za świadczenia udzielane przez przedszkole prowadzone przez 
      Gminę Lubasz
3.3/zmiany uchwały Nr V/22/11 Rady Gminy w Lubaszu z dnia 09 lutego 2011 roku w sprawie  
      likwidacji zakładu budżetowego Gminy Lubasz pn. Gminny Ośrodek Wypoczynku i   
      Gospodarki Komunalnej
3.4/zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
3.5/nadania nowej nazwy ulicy w Lubaszu
3.6/ przeznaczenia do wydzierżawienia działki nr 196/1 położonej w Lubaszu
3.7/zmian w budżecie gminy w 2011 r.
3.8/zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Lubasz
4. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.
5. Wolne głosy i wnioski.
6. Odpowiedzi na interpelacje, wnioski i zapytania.
7. Zakończenie obrad.
Przewodniczący otworzył obrady VII sesji Rady Gminy w Lubaszu. 
Powitał radnych i zaproszonych gości. W sposób szczególny powitał po raz pierwszy uczestniczącą 
w sesji nowo wybraną sołtys Sławna panią Katarzynę Dykow oraz sołtysa wsi Antoniewo pana 
Wojciecha Gorączniaka, życząc nowo wybranym sołtysom owocnej pracy.
a) na podstawie listy obecności stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 15 radnych, co stanowi 
    qorum, a zatem Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał.
    Przewodniczący obrad zaproponował by sekretarzem obrad VII sesji był Pan Marek Wicher

     Kandydatura ta została przyjęta przez Radę jednogłośnie.
 b) Przewodniczący obrad stwierdził, że porządek obrad został radnym doręczony wraz 
    z zaproszeniem do udziału w sesji oraz dodatkowo w dniu dzisiejszym przy podpisywaniu
    listy obecności. Oczekuje zatem ewentualnych propozycji ze strony radnych lub Wójta Gminy
    jego zmiany lub uzupełnienia. 
    Zmian i propozycji do porządku obrad nie wniesiono i sesja odbywała się wg porządku podanego 
    na wstępie. 
c)Pan Jarosław Torzyński – sekretarz obrad VI sesji stwierdził, że zapoznał się z protokołem z jej
    przebiegu i uważa iż odzwierciedla on przebieg obrad, wnioskuje więc o przyjęcie protokołu
    bez odczytywania.
    Przewodniczący obrad poddał wniosek pod głosowanie i protokół z obrad VI sesji 
    Rady Gminy w Lubaszu został przyjęty jednogłośnie  bez odczytywania. W głosowaniu udział
    wzięło 15 obecnych radnych.
d) Pan Henryk Geremek przedstawił informację z realizacji uchwał podjętych w trakcie obrad 



     VI sesji.
     Informacja została przyjęta bez uwag i stanowi załącznik do protokołu.
e) Wójt Gminy Zbigniew Jahns przedstawił informację z działań podejmowanych w okresie między
     sesjami.
Ponadto Wójt Gminy uroczyście pogratulował i wręczył akt powierzenia na stanowisko dyrektora 
Szkoły Podstawowej w Lubaszu panu Marcinowi Korczycowi. 

Ad.2.
Wszystkim zebranym została prezentacja zdjęć  biorących udział  w konkursie:  Pokochaj  Gminę 
Lubasz”. Pierwsze miejsce zdobył pan Dorian Jarosz z Lubasza, drugie pan Akwilian Szubert, 
z Czarnkowa, trzecie pani Agnieszka Fąferek z Prusinowa, której gratulacje osobiście złożył Wójt 
Gminy Lubasz pan Zbigniew Jahns.

Ad.3.
Podjęcie uchwał w sprawie:
3.1/udzielenia pomocy finansowej powiatowi czarnkowsko- trzcianeckiemu
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
Do przedstawionego projektu radni nie wnieśli uwag oraz pytań.
Głosowanie:
za - 15
przeciw - 0
wstrzymało się – 
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr VII/65/11 stanowi załącznik do protokołu.

Pan Józef Cichorek jako przewodniczący klubu radnych złożył wnosek formalny o 15 minutową 
przerwę,  ponieważ  otrzymał  przed obradami  sesji  materiały  z  którymi  nie  mógł  się  zapoznać 
odpowiednio wcześniej. 
Wobec powyższego przewodniczący obrad zarządził 15 minut przerwy.

po przerwie...

3.2/ustalenia wysokości odpłatności za świadczenia udzielane przez przedszkole prowadzone przez 
      Gminę Lubasz
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
W dyskusji udział wzięli:
Józef Cichorek zapytał czy ustawa określa konkretne stawki, czy określonymi stawkami odpłatności 
przez gminę  Lubasz nie będziemy się  wyróżniać  pośród innych gmin. Jaki stawki są  w innych 
gminach, np. w Połajewie?
Sekretarz wyjaśniła, że ustawa deleguje tylko jako organ który ma przejąć zasady odpłatności radę 
gminy na danym terenie. Do radnych należy jaką wysokość tej odpłatności przyjmą. Oprócz tego, 
że w tę odpłatność, mówiąc o 38 zł, wkalkulowana została tylko i wyłącznie płaca, to w niektórych 
jednostkach  samorządowych  kalkuluje  się  również  ilość  zużytej  energii,  wody  itd.  U  nas  tę 
odpłatność ponosić będziemy z budżetu gminy w całości, nie kalkulując jej do stawki odpłatności. 
Dyrektor Bilski dodał, że w Czarnkowie opłata za 9 godzinne przedszkole będzie wynosiła 
w granicach 260 zł, gmina Wieleń ok. 250 zł, gmina Połajewo ok. 240 zł

Głosowanie:
za – 10
przeciw – 4
wstrzymało się 1
Uchwała nr VII/66/11 stanowi załącznik do protokołu.



3.3/zmiany uchwały Nr V/22/11 Rady Gminy w Lubaszu z dnia 09 lutego 2011 roku w sprawie  
      likwidacji zakładu budżetowego Gminy Lubasz pn. Gminny Ośrodek Wypoczynku i   
      Gospodarki Komunalnej
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
W dyskusji głos zabrali:
Adam  Zielsdorf  –  zapytał  ile  będzie  gminę  kosztować  przedłużenie  działalności  zakładu 
budżetowego do końca br. roku? 
Sekretarz – w związku z tym, iż  na rok 2011 w budżecie gminy przewidziana jest  dotacja do 
zakładu budżetowego w wysokości 160 tys. zł, zgodnie z upływem czasu do półrocza i zgodnie z 
przyjętym  zarządzeniem  Wójta  Gminy  Lubasz  w  sprawie  sposobu  przekazywania  dotacji  do 
zakładu  budżetowego,  do  połowy roku,  czyli  do  tego  kiedy określony został  pierwszy termin 
likwidacji, było to 80 tys. zł. Można więc powiedzieć, że jest to 80 tys. zł, ale w obliczu tego, że 
istnieje  zadłużenie  zakładu wobec budżetu  gminy z  tytułu  nieopłacania  faktur  za  składowanie 
nieczystości, w budżecie gminy de facto nie doszłoby do żadnej oszczędności ze względu na to, że 
powinniśmy przekazać zakładowi budżetowemu na ostatni dzień likwidacji kwotę 80 tys. zł, po 
czym  kwota  ta  wróciłaby  po  stronie  dochodów  budżetu  gminy,  ale  nie  można  byłoby  jej 
rozdysponować  na  inne  wydatki  budżetu  gminy,  jedynie  co poprawiłoby to  stronę  dochodową 
budżetu gminy.

Łukasz  Wlekły –  zaproponował  by  zmienić  treść  uchwały  i  odstąpić  od  likwidacji  zakładu 
budżetowego  z  powodu  tego,  iż  po  dzisiejszych  zmianach  budżetu  dopłacimy  do  Gminnego 
Ośrodka Kultury ok. 300 tys. zł  i to tylko za okres półroczny. Za taką kwotę można zrealizować 
mnóstwo innych ważnych zadań. Ponadto można byłoby obniżyć koszty odpłatności za przedszkole 
i na to wykorzystać w/w kwotę.
Złożył wniosek formalny o odstąpienie od likwidacji zakładu budżetowego.

Wobec powyższego przewodniczący obrad zarządził głosowanie przedstawionego wniosku.
Głosowanie:
za – 5
przeciw – 7
wstrzymało się - 3

Józef Cichorek – zapytał o ile więcej będzie kosztować utrzymanie Gminnego Ośrodka Kultury 
w roku bieżącym
Sekretarz – dotacja dla GOK po przeniesieniu się na teren ośrodka wypoczynkowego na rok 
bieżący wyniesie 120 tys. zł więcej. Jeśli chodzi o likwidowany zakład budżetowy, to raz ustalona 
dotacja na rok bieżący nie podlega zmianie, ani obniżeniu, ani podwyższeniu, jedynie zgodnie z 
upływem czasu przekazuje się miesięczne raty dotacji do prowadzonej działalności, ale ustalona raz 
w projekcie budżetu gminy na podstawie uchwały rady gminy o przyjęciu stawki dotacji 
przedmiotowej, nie podlega korekcie w ciągu roku budżetowego.

Głosowanie:
za – 8
przeciw – 5
wstrzymało się – 2

Uchwała nr VII/67/11 stanowi załącznik do protokołu.

3.4/zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
Do przedstawionego projektu radni nie wnieśli uwag oraz pytań.



Głosowanie:
za - 14
przeciw - 0
wstrzymało się – 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr VII/68/11 stanowi załącznik do protokołu.
( radny Biernat nieobecny – opuścił obrady sesji)

3.5/nadania nowej nazwy ulicy w Lubaszu
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
Do przedstawionego projektu radni nie wnieśli uwag oraz pytań.
Głosowanie:
za - 14
przeciw - 0
wstrzymało się – 0
Uchwała została podjęta jednogłośnie.
Uchwała nr VII/69/11 stanowi załącznik do protokołu.

3.6/zmian w budżecie gminy w 2011 r.
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Ratajczak.
W dyskusji głos zabrali:
Józef Cichorek – zapytał czy gazyfikacja wsi Lubasz, Dębe, Sławno jest odsunięta w czasie czy 
całkowicie zlikwidowana? 
Zapytał  także  czy  dotacja  w  kwocie  120  tys.  zł  dla  GOK  to  dopłata  do  nowych  stanowisk 
dyrektorskich oraz czego dotyczy nowy etat w Urzędzie Gminy.
Skarbnik – zlikwidowane jest opracowanie projektu gazyfikacji w wysokości 77 tys. zł, które było 
planowane w budżecie tego roku. Być może wrócimy do tego już na najbliższej sesji, jeśli będzie 
opracowanie projektu. Na bazie tego opracowania stwierdzimy, czy podejmiemy ten temat.
Sekretarz – 120 tys. zł to realizacja nowej struktury Gminnego Ośrodka Kultury, z którą radni mogli 
zapoznać  się  na  poprzednich  komisjach.  Obejmuje  stanowisko  dyrektora,  wicedyrektora  dwa 
stanowiska  związanych  z  ośrodkiem  wypoczynkowym  turystyką  i  rekreacją,  dwa  stanowiska 
instruktorskie kulturalno -  oświatowe, sekretariat i kadry. 
Nowy etat dotyczy zatrudnienia byłej sekretarki, została przeniesiona na stanowisko ds. płac, w 
zastępstwie osoby przebywającej obecnie na urlopie macierzyńskim, po powrocie zagwarantowane 
ma zatrudnienie na stanowisku ds. kadrowych.
Łukasz Wlekły – przy przedstawianiu struktury GOK poprosił o przedstawienie jakie zadania będą 
realizowane na poszczególnych stanowiskach, do tej pory nie otrzymała takiej informacji. Chciałby 
wiedzieć jak nowo utworzone stanowiska wpłyną na poprawę jakości życia mieszkańców gminy.
Sekretarz – można to zapisać jedynie w formie wniosku do dyrektora GOK, ponieważ to on musi na 
to  pytanie  odpowiedzieć.  Dodała,  ze  przedstawiona  struktura  funkcjonowania GOK  była 
przykładową  strukturą  pod  którą  zabezpieczone  zostały  środki  w  budżecie.  Jest  możliwe,  że 
dyrektor GOK będzie widział inną strukturę organizacyjną, którą musi uzgodnić z Wójtem Gminy, 
biorąc pod uwagę  fakt taki,  że ma na to określone środki  finansowe w roku bieżącym. Jest to 
dotacja podmiotowa, i jeżeli nie zostanie wykorzystana przy założeniach, które zostały w tej chwili 
opracowane, będzie musiała zostać, najlepiej zmniejszona w formie zmian w budżecie gminy na 
jednej z ostatnich sesji w roku. 
Ewa Stachowiak – dodała, że GOK funkcjonując przez wiele lat był instytucją nie dofinansowaną w 
kwestii osobowej. Wielokrotnie pracownicy musieli pracować w godzinach nadliczbowych, których 
nie było można było później zrealizować. Dobrze więc, że teraz tych osób będzie zatrudnionych 
więcej,  w ten sposób będą lepiej realizowane powierzone GOK-wi zadania. 
Wiesław Łyczykowski –  dopowiadając do wypowiedzi radnej Stachowiak to te działania, które są 
w sferze niematerialnej  niewidoczne, po stronie konkretnych inwestycji  są bardzo złożone i w 



rzeczywisty sposób wpływają na poprawę jakości życia mieszkańców. Takie jest zadanie GOK, by 
realizować marzenia ludziom tu na miejscu, żeby nie musieli wyjeżdżać za nimi do innych miast. 
Na ile będzie to możliwe, GOK będzie to realizował. 
Adam Zielsdorf – zapytał czy to jest pierwsza dotacja dla GOK w tym roku
Skarbnik odpowiedziała – zwiększająca druga, w sumie 571.600 zł

Głosowanie:
za - 9
przeciw - 4
wstrzymało się – 1
Uchwała nr VII/70/11 stanowi załącznik do protokołu.

3.7/zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Lubasz
Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Elżbieta Ratajczak.
Do przedstawionego projektu uchwały radni nie wnieśli uwag oraz pytań.
Głosowanie:
za- 12
przeciw – 0
wstrzymało się - 2
Uchwała nr VII/71/11 stanowi załącznik do protokołu.

3.8/ przeznaczenia do wydzierżawienia działki nr 196/1 położonej w Lubaszu
Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy Pani Grażyna Graj.
W dyskusji głos zabrali:
Adam Zielsdorf  – zapytał po jakim czasie osoby, które dzierżawią  działkę  mogą  zwrócić  się  z 
wnioskiem o prawo pierwokupu?
Sekretarz – osoba, która ma zawartą umowę dzierżawy może w każdym czasie zwrócić się do rady 
z  prośbą  o  sprzedanie  jej  tej  działki.  Bez  uchwały  rady  gminy,  która  będzie  przeznaczała  tę 
nieruchomość do sprzedaży, nie ma możliwości zbycia w jakikolwiek sposób tej działki. Ponieważ 
jest to działka rolna stanowiąca drogę, w związku z tym w momencie sprzedaży będzie mogła być 
przeznaczona tylko do poprawy warunków zagospodarowania. 
Józef  Cichorek –  na  poprzednich  komisjach  ustalono  użyczenie,  czy  wnioskodawcom  to  nie 
odpowiada? Mówiło się, że najpierw ma być  zrobiona ścieżka wokół jeziora i wówczas można 
będzie to sprzedać. Im szybciej Wójt poczyni odpowiednie starania w sprawie ścieżki, tym szybciej 
będzie można działkę sprzedać. 
Czy jeśli jest dzierżawa, to czy Wójt będzie mógł sprzedać tę działkę bez zgody radnych?
Sekretarz  – nie ma takiej  możliwości  by Wójt  jakiejkolwiek gminy dokonał  sprzedaży działki, 
nawet jeżeli jest to umowa dzierżawy powyżej 3 lat. Zawsze rada gminy musi desygnować działkę 
do sprzedaży,  nie ma takiej  możliwości  by sprzedać  działkę  bez zgody rady gminy.  Byłoby to 
możliwe jedynie, gdyby rada gminy przyjęła wcześniej uchwałą rady zasady sprzedaży gruntów na 
terenie gminy Lubasz. Póki takiej uchwały nie ma, każda działka, która jest przedmiotem obrotu 
powyżej  3  lat,  sprzedaży,  najmu,  dzierżawy,  użyczenia  musi  być  desygnowana  do  tego 
zagospodarowania przez radę gminy. Jedyną różnicą pomiędzy formą użyczenia, a formą dzierżawy 
jest forma płatności. Użyczenie jest bezpłatne, dzierżawa jest płatna.  Jeśli  radni zechcą  zmienić 
kształt tej uchwały to Wójt gminy podpisze stosowną  umowę  z dzierżawcą czy użyczającym w 
kształcie w jakim została ona przekazana do zagospodarowania w uchwale rady gminy, tzn. jeżeli 
mamy przeznaczenie do wydzierżawienia działki to Wójt gminy może podpisać tylko i wyłącznie 
umowę  dzierżawy,  jeżeli  będzie  przeznaczenie  do  użyczenia  to  Wójt  może  podpisać  umowę 
użyczenia. Obydwie te formy przybierają postać aktu notarialnego i żaden notariusz bez delegacji 
rady gminy - uchwały, nie zawrze stosownego aktu notarialnego.
Andrzej Macyszyn  – zapytał czy długoletnia dzierżawa, np. gdy za 5 lat będzie robiona ścieżka 
wokół jeziora, nie zablokuje tej inwestycji?



Sekretarz – forma umowy dzierżawy długoletniej wymaga sprecyzowania wielu warunków 
w  umowie  dzierżawy.   Wprowadzamy do  umowy  wszelkie  postanowienia,  które  stronom  są 
potrzebne żeby zabezpieczyć swój własny interes. Możemy jak najbardziej w umowie dzierżawy, 
czy w umowie użyczenia,  wprowadzić  zapis  polegający na tym, że w momencie kiedy gmina 
Lubasz przystąpi do wykonywania ścieżek spacerowych wokół jeziora, umowa dzierżawy będzie 
aneksowana o powierzchnię jaka będzie potrzebna gminie Lubasz potrzebna do wykonania ścieżek. 
Andrzej Macyszyn – powiedział, że wobec tego umowa dzierżawy powinna być sporządzona tak 
jak to przed chwilą wyjaśniła to pani Sekretarz. 

Głosowanie:
za - 12
przeciw - 1
wstrzymało się – 1
Uchwała nr VII/72/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 4.
W interpelacjach, wnioskach i zapytania radnych głos zabrali:
Łukasz Wlekły – na ostatniej  sesji  powiedziano, że remont  świetlic  w Kamionce,  Jędrzejewie, 
Prusinowie i budowa salki w Nowinie będzie ogłoszony do 15 maja. Niestety do tej pory przetarg 
nie został ogłoszony, dlaczego?
Sekretarz odpowiedziała, że ukazała się informacja o przetargu w dniu dzisiejszym.

Marcin Filoda - ponowił wniosek w sprawie ustawienia lustra w Kruczu przy wyjeździe z 
                           tzw.bazy w kierunku na Antoniewo i Kruteczek oraz przy wyjeździe z drogi 
                           powiatowej na drogę wojewódzka (na wysokości sklepu drewniaka)

Józef Cichorek – zawnioskował o organizację posiedzeń komisji stałych na 3 dni przed sesją

Przewodniczący Rady Gminy  odpowiedział, że rada bardzo intensywnie pracuje, jest podjętych do 
tej pory prawie 60 uchwał od początku kadencji. 
– umocować lustro na skrzyżowaniu w Prusinowie

Jarosław Torzyński - założyć rurę odprowadzającą wodę z drogi powiatowej za przystanek  
                                    (posesja p.Furman) w Stajkowie, ponieważ zalewa posesję
– założyć bariery ochronne na łuku drogi Stajkowo – Bzowo za posesją p.B.Furmana, gdzie 

jest bardzo wysoka skarpa
– naprawić chodnik od Gulczanki do posesji p.Kopki w Stajkowie

Krzysztof Wiza - ponowił wniosek o ustawienie koszy na śmieci na Os. Górczyn
– ponadto zawnioskował o wykaszanie rowów od torów w kierunku Bończy, ponieważ w tym 

roku nic w tej kwestii się nie dzieje
Sekretarz wyjaśniła,  że nie są  wykaszane ze względu na prowadzoną  inwestycję  kanalizacji  na 
Osiedlu Górczyn. Teren jest przekazany wykonawcy i nie możemy w niego ingerować. 

Ad.5. 
W wolnych głosach i wnioskach głos zabrali:
Jadwiga Kazińska Kierownik GOPS – podziękowała radnym oraz sołtysom za zaangażowanie 
w zbiórkę  żywności  dla  mieszkańców gminy Lubasz.  Do gminy Lubasz  trafiło  ponad 16  ton 
żywności o wartości 44 tys. zł. 

Marcin  Korczyc –  poprosił  o  umieszczenie  na  stronie  gminy  Lubasz  baneru  reklamowego 
informującego o turnieju piłkarskim Czaruś. 



Małgorzata Jagiełłowicz Dyrektor przedszkola Bajka – przedszkole stanęło w ostatnim czasie przed 
wieloma problemami, takimi jak: poprawa  warunków dla dzieci w przedszkolu w Dębe, problem 
lokalowy przedszkola w Lubaszu, w związku z czym od lat dzieci dojeżdżają do Goraja, stanęliśmy 
przed dylematem czy przyjąć kolejne 50 dzieci zgłoszonych, czy odmówić rodzicom, oraz kwestia 
pobierania odpłatności za przedszkole. W związku z tym podziękowała serdecznie za rozwiązanie 
tych problemów, które tak naprawdę ciągną się od lat, dzięki jednak przychylności Wójta Gminy 
i  radnych,  wszystkie  dzieci  zostaną  przyjęte  do  przedszkola.  Jedyny  dylemat  to  adaptacja 
pomieszczeń po byłej siedzibie GOK, oraz wyposażenia. 
Podziękowała  również  za  pomoc  finansową  w  zakupie  nowego  zestawu  na  plac  zabaw  przy 
przedszkolu oraz za wszelką udzielaną pomoc przez sołtysów. 

Mariusz Zandon – na wstępie podziękował za wspólnie z radą  sołecką  podejmowane działania 
dotyczące prac ogrodzenia stawu w Sokołowie. Pogratulował dobrych wyborów dyrektorów, cieszy 
się, że na stanowisko rekreacji i turystyki GOK wrócił jego wcześniejszy poprzednik pan Sławomir 
Magdziarz,  to  bardzo  dobry  wybór,  trafny.  Pan  Magdziarz  to  człowiek  oddany  i  bardzo 
zaangażowany w naszą lokalną społeczność. Kilka dni temu był dzień animatora kultury, dobrze, że 
o kulturze się mówi, szkoda jednak, że tak często zachodzą w niej zmiany, szybkie, jeżeli są dobre 
to bardzo dobrze, jeżeli są kontrowersyjne to trochę gorzej. Odwołanie pani Borek tłumaczy sobie 
taką,  a  nie inną  polityką  personalną  w gminie,  jednak małe gesty podziękowania,  kwiatów za 
pracę, którą ktoś wykonał, się należą. Zauważa tutaj kontynuację wcześniej prowadzonej polityki, 
że za bardzo się z człowiekiem nie liczymy. Nie wie czy to dobrze, jednak chciałby w obecności 
radnych wyrazić swoje zdanie i prosi o przyjęcie krytyki, ponieważ jak najbardziej jest życzliwy 
wszelkim podejmowanym działaniom. Obecne zmiany dzieją się tak szybko, że nawet pracownicy 
trudno je ogarniają. Jeżeli zmiany są dobre to jak najbardziej w tę stronę należy iść. Wiemy, że 
nowe wypycha stare, nowa miotła inaczej zamiata, rozumiemy to, ale warto, by pewne rzeczy były 
sensownie poukładane. Niektórzy ludzie bardzo się angażują,  inni w inny sposób osiągają  cele. 
Chodzi też po prostu o zwykłą ludzką przyzwoitość. To o czym powiedział to nie krytyka, ale mały 
wyrzut sumienia, który boli, ponieważ sam tu pracował i chce pracować, w sensie, że robi coś dla 
społeczności, utwierdza tylko, że można coś fajnego robić, wszystko po to by żyło się lepiej, by 
zmieniać gminę, ale należy pamiętać o tym elemencie ludzkim, bo to jest najważniejsze. 

Ponadto zawnioskował o rozliczenie projektu na Ukrainie

Przewodniczący obrad zabierając głos powiedział, że dziękuje za to dosyć aluzyjne wystąpienie ale 
przyjmuje słowa, które zostały wypowiedziane do realizacji.

Krzysztof Wiza – zabierając głos powiedział, że podziękowania należą się wszystkim działaczom  z 
lubaskiej Ligi Szóstek.

Marcin Filoda – w imieniu swoim, sołtysa i mieszkańców Krucza zaprosił  wszystkich na Letni 
Festyn do Krucza, który odbędzie się w dniu 18 czerwca br. 

Ad.6. 
Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania radnych.
Sekretarz – remonty świetlic wiejskich -  przetarg ogłoszony został w dniu dzisiejszym, celowo nie 
został ujęty w przetargu harmonogram z punktu widzenia gminy, ponieważ będą prowadzone prace 
nad  nim  jak  zostanie  wyłoniony  wykonawca,  każdy  sołtys  zostanie  poinformowany  o 
przeprowadzanym remoncie. Jednym z założeń jest to by remonty świetlic były wykonane do końca 
br. Pozostałe prace będą toczyły się aż do przyszłego roku. 
– w sprawie ustawienia luster – wniosek o ustawienie lustra przy sklepie (drewniak) w Kruczu 

został  przekazany  do  Rejonu  Dróg  Wojewódzkich,  najprawdopodobniej  zostanie 
rozpatrzony negatywnie. Jeśli chodzi o drogi powiatowe to jest problem. Pomimo że upłynął 



już miesiąc od sesji na której składane były wnioski drogowe, nie zmieniło się nic jeśli 
chodzi o załatanie dziur. Kierujemy wnioski w sprawie luster do dróg powiatowych, jednak 
realizacja jest taka jaka jest

– naprawa chodnika w Stajkowie  i  odprowadzenie  wody z drogi  by nie zalewała  posesji 
wnioski przekazane zostaną do Zarządu Dróg Powiatowych

– kosze na śmieci na Górczynie – w roku bieżącym nie ma środków zabezpieczonych na 
zakup dodatkowych koszy

– baner reklamowy zostanie umieszczony na stronie gminy

Wójt Gminy zabierając głos powiedział –  fakt, pędzimy szybko, przez 20 lat toczyło się wszystko 
w określony sposób, teraz czas na zmiany. Zmiany będą jeszcze szybsze, ale trochę później. To 
domena Wójta, muszę się najpierw sam przekonać czy na człowieka mogę liczyć, czy spełnia moje 
oczekiwania,  czy jest  kreatywny.  Tylko  takie osoby będę  wokół  siebie ochraniał.  Wydarza się 
obecnie bardzo dużo strategicznych zjawisk, które będzie można docenić w końcówce roku, a tak 
naprawdę  za dwa lata.  Przy tej  mizerii  finansowej,  która jest,  a nie wydarzyła się  wczoraj  ale 
narastała latami, musimy stanąć twardo na ziemi i zapytać czego właściwie chcemy. Mamy problem 
dróg, który istnieje od zawsze, od 20 lat, musimy w końcu zmierzyć się z tą rzeczywistością.  Żeby 
zmierzyć się z tą rzeczywistością mam prośbę do kolegów radnych, do wszystkich, którzy będą 
tworzyć przyszły budżet by notowali wszystkie uwagi, spostrzeżenia, a przy konstrukcji przyszłego 
budżetu będziemy robić wszystko by wypracować lepsze rozwiązania niż te obecne. W ferworze 
tych wszystkich zmian najważniejszy jest człowiek i staramy się wszędzie gdzie to możliwe nie 
zrobić krzywdy. Każda uwaga jest dla mnie cenna i dobre jest to, że działamy wspólnie i wzajemnie 
pokazujemy sobie co i jak należy zrobić, by wszystkim nam żyło się lepiej. Inwestujemy w kulturę, 
o czym tyle przecież  mówiło  się  podczas zebrań  wiejskich,  kultura i  drogi  – to  najważniejsze 
tematy poruszane podczas spotkań z mieszkańcami. Chcemy by nowi dyrektorzy wraz ze swoimi 
pracownikami  opracowali  nam  system  rozwijania  kultury  w  każdej  wiosce  naszej  gminy. 
Przepraszam za wszystkie ewentualne niedoskonałości, które się toczą,  prosząc  o wybaczenie, o 
wyrozumiałość i trochę cierpliwości dla naszych wspólnych działań. 

Adam Zielsdorf – zwrócił się z pytaniem do Wójta Gminy dotyczącym zmian personalnych – na 
jednej z ostatnich komisji zapytałem w sprawie pani dyrektor GOK, czy poradzi sobie z nowymi 
wyzwaniami. Pan Wójt odpowiedział wtedy, że zobaczymy, ocenimy. Mija kilka tygodni dowiaduje 
się, że jest już nowy dyrektor, nie wiem co stało się z panią dyrektor? Czy były jakieś konkursy, 
nabory na stanowisko? Czy ten etap zmian pracowników będzie ciągle kontynuowany? Tyle tu 
mówi się o ludziach ale podejrzewam, że ludzie, którzy żyją tą gminą, pracują, bardzo cierpią. Czy 
te zmiany, które zaszły, odbyły się w prawidłowy sposób i czy nadal będzie kontynuowana taka 
agresywna polityka?

Wójt Gminy odpowiedział – zmiany kadrowe to domena Wójta, radni zostają o tym informowani 
co dzisiaj uczyniłem. I tak to będzie się toczyło, nie ma tu żadnych naruszeń i nie będzie. Tam gdzie 
konkurs  jest  konieczny  to  on  będzie.  Pani  dyrektor  została  odwołana  z  funkcji  dyrektora  nie 
pracownika i ma propozycję pracy dalej i prowadzenia zadania, które sama podjęła. Nie wszyscy 
zawsze  musimy być  dyrektorami,  staram  się  żeby te  osoby,  które  muszą  odejść  czy  zmienić 
miejsce, dalej z nami pracowały. Gdziekolwiek będzie potrzebny konkurs to zostanie ogłoszony, 
jeśli ktoś już jest pracownikiem to mogę go przesunąć. To czysta pragmatyka. Pracownicy już też 
wiedzą, że nikogo nie będę ciągnął za sobą na plecach, muszą być aktywni i się uaktywniają, jest 
coraz lepiej. 



Wobec wyczerpania porządku Przewodniczący o godzinie 1635 zakończył obrady VII sesji Rady 
Gminy w Lubaszu.

Sekretarz obrad:
                      Marek Wicher

Protokołowała:
J.Leosz


